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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 16/15076

Punkttype Beslutning.
Administrationens 
forslag

-

Bilag Nej
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Ingen.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 16/15076

Punkttype Orientering.
Tema  

Afklaring vedr. mulig flytning af aktiviteter fra Baunesvinget 
Der er en dialog i gang med Erhvervsstyrelsen om afklaring af 
konsekvenserne af ændre boligtype fra almene boliger til private 
boliger jf. byrådets beslutning på mødet d. 24. november 2016 herom. 
Der afholdes møde medio januar 2017 med Erhvervsstyrelsen. 
De to tilbagesendte sager om Evt. flytning af Lynge Petanque samt Evt. 
flytning af spejderhytte KFUM Spejderne i Allerød-Lynge oversendt 
fra byrådsmødet den 24. november 2016, genoptages på en 
udvalgsdagsorden efter at ovenstående afklaring er sket. 
 
Blovstrød Idrætsanlæg
Kultur- og Idrætsudvalget orienteres om status for driften af Blovstrød 
Idrætsanlæg 
Bilag vedlagt.
 
Allerød på X og Tværs
Initiativgruppen bag Allerød på X og Tværs har sendt en tak til 
udvalget samt en orientering om arrangementet. Vedlagt som bilag.
 
Det døgnåbne bibliotek
Der har op til jul været en del problemer med helt unge der fester og 
drikker på biblioteket udenfor den betjente åbningstid. Før jul blev det 
derfor besluttet midlertidigt at lukke for adgang for børn og unge 
under 16 år uden for den almindelige åbningstid.
På næste Kultur- og Idrætsudvalgs møde vil der komme en sag med 
evaluering af ”det døgnåbne bibliotek”, herunder forslag til håndtering 
af de problemer der har været.
 
Vandskade på Musikskolen
Der blev i november konstateret vandskade på musikskolen i det nye 
gangareal i Musikskolens tilbygning. Skaden forhindrer ikke 
aktiviteterne på musikskolen. Skaden er opstået i forbindelse med en 
fejlmonteret gulvliste, hvor en skrue er skruet ned i et rør, hvor den 
over tid har gnavet hul i et rør til gulvvarme. Skaden blev anmeldt og 
stoppet samme dag. Pga. manglende iværksættelse fra skadevolder 
(Entreprenøren) blev der af kommunen etableret udtørring af gulv for 
at forhindre yderligere skader. Entreprenøren har beklaget den sene 
reaktion og deres forsikringsselskab har skriftligt anerkendt skaden. 
Udbedring er nu startet op og forventes afsluttet i januar. 
 
KL’s Kultur- og Fritidskonference 2017 i Aarhus
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Den 9. og 10. maj 2017 afholder KL Kultur- og Fritidskonference i 
Aarhus. Der kan læses mere om konferencen via følgende link:
http://www.kl.dk/Dokumenter/Arrangementer/2017/05/KLs-Kultur--
og-fritidskonference-2017-i-Aarhus/?n=1

Bilag Orientering og tak fra Allerød på X og Tværs
Opgaver ved Blovstrød Idrætsanlæg opsamling (002)
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Taget til efterretning.

 
Fraværende Ingen 

http://www.kl.dk/Dokumenter/Arrangementer/2017/05/KLs-Kultur--og-fritidskonference-2017-i-Aarhus/?n=1
http://www.kl.dk/Dokumenter/Arrangementer/2017/05/KLs-Kultur--og-fritidskonference-2017-i-Aarhus/?n=1
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

3. Ansøgning om etablering af petanquebaner

Sagsnr.: 16/15113

Punkttype Beslutning
Tema Lynge Petanqueklub ansøger om tilskud til etablering af yderligere et 

areal på Baunesvinget, således, at klubben kan stille med 20 
petanquebaner til brug for hjemmekampe. Ansøgningen er indsendt 
grundet usikkerhed om, hvornår det bliver muligt at flytte aktiviteten 
til Lynge Idrætsanlæg.
 
Udvalget skal tage stilling til ansøgningen.

Sagsbeskrivelse Lynge Petanqueklub ansøger om hel eller delvis støtte til etablering af 
yderligere et areal på 500 kvm. til petanquebaner ved Baunesvinget. 
Den eksisterende bane ønskes udvidet med yderligere 2 baner. 
Klubben har modtaget et tilbud på 79.450 kr. ekskl. moms vedr. 
udførelse af arbejdet. Ansøgningen fra klubben vedlægges.
 
Klubben spiller i elitedivisionen og Petanqueforbundet stiller krav om, 
at der skal være 20 baner for, at der kan afvikles en hjemmekamp. 
Klubben ønsker derfor at udvide de eksisterende baner, som ikke er 
store nok, samt anlægge yderligere 2 baner - en samlet udvidelse på 
500 kvm. Endvidere er klubben nødt til at bruge grus-parkeringen til 5 
baner, når der skal spilles hjemmekampe. Ved brug af P-pladsen 
arrangerer klubben selv banerne uden udgift for Allerød Kommune. 
 
Forslag 1:
Det meddeles klubben, at de må afvente salget af arealet og flytningen 
til arealet ved Lynge Idrætsanlæg.
 
Forslag 2.
Ansøgningen vurderes i forbindelse med 1. ansøgningsrunde for 
Puljen til kulturfremmende aktiviteter (1. februar). Der tages dermed 
stilling på udvalgsmødet i marts 2017. 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.

Bilag Lynge petanque.msg
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Formanden satte forslag om at genoptage sagen på et kommende møde 
til afstemning. 
For stemte: Theodore Gbouable, Lea Herdal, Nikolaj Bührmann og 
John Jensen.
Imod stemte Erik Lund, idet han ønsker forslag 1.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

4. Booking og brug af lokaler

Sagsnr.: 16/12621

Punkttype Orientering.
Tema I forbindelse med punkt om regler for lån og leje af lokaler på Kultur- 

og Idrætsudvalgets møde d. 7. november 2016 ønskede udvalget en 
orientering vedr. bookede tider kontra de faktiske udnyttede lokaler.

Sagsbeskrivelse I forbindelse med IDAN-undersøgelsen i 2014 blev der foretaget en 
konkret tælling af brugen af alle idrætshaller, gymnastiksale og 
kunstgræsbanerne. Det er væsentligt for at øge kapacitetsudnyttelsen, 
at der er retvisende og transparente bookingsystemer. Der er igangsat 
et nyt bookingsystem, der forbedrer dette.
 
Der er ligeledes væsentligt, at arrangørerne afmelder overflødige tider. 
IDAN analysen viser, at kun 30% af arrangørerne afmelder. 35% af 
arrangørerne svarer ”ved ikke/ikke relevant” på spørgsmål om, hvad 
de gør, når de ikke får brug for tiden. Brugerrådene vil arbejde med 
dette forhold i det kommende år.
 
Med tællingen blev antallet af de timer, hvor der har været aktivitet i 
hallerne/ gymnastiksalene opgjort samt ligesom antallet af aktive i 
disse forløb blev opgjort. Oversigterne giver et godt indtryk af, hvor 
mange aktiviteter der er gennemført, og hvor mange personer der var 
til stede de to uger, hvor der blev talt. Der blev gennemført 1170 
aktivitetsforløb, og der var 23.493 personer/deltagere i de 14 dage på 
de 27 steder, hvor der blev talt. Oversigten er vedlagt som bilag.
 
Bookningerne og det faktiske brug blev i undersøgelsen sammenlignet 
procentuelt. Undersøgelsen viser, hvor stor en procentdel, der er 
booket, af den tid der er til rådighed, og hvor stor en procentdel, der er 
udnyttet, af den tid der er til rådighed. 
 
Hovedkonklusionen i forhold til udnyttelsen af kommunens lokaler er, 
at mellem kl. 8.00 og 22.00 udnyttes de store haller i gennemsnit i lidt 
mere en halvdelen af den tid, de er stillet til rådighed, og de små kun i 
lidt under 1/3 af tiden. 
 
Med hensyn til de store haller ligger udnyttelsesprocenten kl. 16.00 - 
22.00 på 47% for den dårligst udnyttede og 83% for den bedst 
udnyttede. I primetime som er kl. 17.00 - 20.00, ligger udnyttelse på 
57% for den dårligst udnyttede og 86% for den bedst udnyttede. 
Den gennemsnitlige udnyttelsesprocent i primetime er på 74,5%
 
Den samlede oversigt vedlægges som bilag.
 
Der vil være mulighed for at hæve udnyttelsen på visse tider af døgnet. 
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Det foreslås, at der i forbindelse med brugerrådsarbejdet blive sat 
fokus på mulighederne for at tilbyde ”borgeridræt” i de ledige tider 
evt. som forsøg. 
 
Forud for udvalgets møde med brugerrådene i april 2017 vil der blive 
forelagt en sag med et forslag, der kan danne grundlag for drøftelserne 
med brugerrådene. Herunder vil f.eks. følgende blive inddraget:
-          IDAN-undersøgelsen generelt og herunder udnyttelsen af 

lokaliteterne
-          den nye Fritidspolitik
-          Tilbagemeldingerne fra Brugerrådene
-          Oplæg til hvordan området kan udvikles. 
 
Oplægget skal endvidere bruges til afklaring af hvordan samarbejdet 
med de forskellige brugergrupper, herunder Allerød Idræts Union, skal 
foregå jf.  behandlingen på Kultur- og Idrætsudvalgets møde den 5. 
september 2016 om samarbejde med Allerød Idræts Union.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen forslår, at orienteringen tages til efterretning.

Bilag Oversigt bookninger 2014
Oversigt over aktivitetsforløb og antal aktive deltagere.pdf
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Orientering taget til efterretning. 

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

5. Projektplan for bookingsystemet

Sagsnr.: 16/15029

Punkttype Orientering.
Tema Udvalget orienteres som projektplan for implementering af 

kommunens nye bookingsystem 
Sagsbeskrivelse Det nye bookingsystem indeholder mange muligheder for tilknytning 

til andre systemer, men fokus er dog i første omgang alene på 
bookingdelen af systemet for at sikre fokus på den basale drift. Der er 
vedlagt en projektplan for implementeringen af systemet i bilag. 
 
Systemet er gennemgået for de kommunale tekniske 
servicemedarbejdere d. 6. december. Den 6. og 8. december 2016 er 
systemet ligeledes vist til foreningerne i en workshop henholdsvis i 
Lillerødhallerne og i Lyngehallen. Der var stor opbakning til systemet 
på de to workshops.
 
Alle bookninger fra det gamle system vil være lagt på det nye system 
senest med udgangen af uge 4 i 2017.  Foreninger kan allerede nu 
booke i systemet. Systemet åbnes for offentlig booking i uge 8 (f.eks. 
ved leje af Kirkehavegård). Systemet er testet, men der kommer 
løbende feedback fra foreningerne, som samles op i uge 6-7. 
 
Der kan bookes til sæson 17/18 fra uge 19.
 
Derudover vil der efterfølgende blive lagt oplysninger og billeder ind 
om de enkelte lokaler. 
 
Kultur- og Idrætsudvalget vil på udvalgsmødet i juni 2017 få en status 
for bookingsystemets implementering.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslås at orienteringen tages til efterretning.

Bilag Projektplan for implementering af bookingsystemet 2
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Orientering taget til efterretning. 

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

6. Rigtige mænd projekt

Sagsnr.: 16/14213

Punkttype Beslutning.
Tema Udvalget skal tage stilling til om kommunen skal understøtte projekt 

”Rigtige mænd” løbet den 24. maj 2017.
Sagsbeskrivelse DR1 serien Rigtige mænd fulgte 5 mænd, der deltog i et forløb for en 

sundere livsstil. Fokus er på at forbedre mænds sundhed på en 
utraditionel måde via et digitalt træningscommunity. DR har i 
samarbejde med fonde mv. foreslået en ny programserie, der omfatter 
afvikling af et landsdækkende løb den 24. maj kl. 19-21.00. En 
nærmere beskrivelse af projektet findes i det vedhæftede bilag. 
 
Projektet forudsætter, at der er en lokalforening, der kan løfte en stor 
del af organiseringsopgaven. Forvaltningen har derfor været i dialog 
med Blovstrødløverne og Allerød Cykelklub om deres muligheder for 
at deltage i projektet. Begge foreninger har meddelt, at de ikke kan 
prioritere løbet pga. andre aktiviteter. Forvaltning har ligeledes spurgt 
AIU, om der kunne være interesse fra nogle af deres klubber, og 
afventer svar inden mødet.
 
Der vil i forbindelse med planlægning, kommunikation og afvikling af 
projektet være behov for både administrative og driftsmæssige 
ressourcer. Det er skønnet, at der vil være behov for en midlertidig 
opnormering til at varetage koordinering og kommunikation, samt at 
der vil være udgifter til renhold mv. efter løbet. De samlede 
omkostninger vil ca. være 30.000 kr. 
 
Udgiften vil evt. kunne finansieres som en aktivitet fra puljen til 
kulturfremmende aktiviteter. Der er i 2016 ubrugte midler for ca. 
80.000 kr. i puljen og det budgettet for 2017 er på 105.994 kr. Første 
ansøgningsrunde i 2017 er 1. februar, Da fristen for tilmelding er 1.2 
vil midlerne skulle bevilliges forud for 1. ansøgningsrunde. 
 
Forslag 1:
Kommunen melder sig ikke som samarbejdspartner.
 
Forslag 2:
Udvalget godkender, at kommunen deltager i projektet ”Rigtige 
Mænd” som beskrevet, forudsat, at der er en forening, der ønsker at 
indgå i projektet. De kommunale omkostninger på op til 30.000 kr. 
bevilliges af puljen til kulturfremmende aktiviteter.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1

Økonomi og 
finansiering

Forslag 1: ingen
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Forslag 2: 
Der bevilliges 30.000 kr fra puljen til kulturfremmende midler forud 
for den første ansøgningsrunde til puljen.  

Bilag Kommunebrev Rigtige Mænd.pdf
Bilag 1 fakta om rigtige mænd.pdf
Bilag 2_Samarbejdsaftale.pdf
Bilag 3_kommunensrolle til Rigtige Mænd Løbet.pdf
Bilag 4_Foreningens rolle til Rigtige Mænd Løbet.pdf
Bilag 5 løbsvejledning til foreningerne.pdf
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Udvalget godkendte forslag 1. Udvalget bemærkede dog, at Allerød 
kommune gerne stiller anlæg til rådighed.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

7. Flugtskydning på kommunens arealer

Sagsnr.: 16/15073

Punkttype Beslutning.
Tema Allerød Jagtforening søger om tilladelse til, at afholde flugtskydning 

på to kommunale arealer beliggende i henholdsvis Allerød og Lynge. 
Sagsbeskrivelse Allerød jagtforening søger med brev af 29. november 2016, om 

tilladelse til flugtskydning på to kommunale arealer ved henholdsvis 
Blovstrød Teglværk og ved udvidelsen af Årtusindeskifteskoven i 
Lynge. Brevet er vedlagt som bilag.
 
Omfanget af den ansøgte flugtskydning på hvert areal, er begrænset til 
maksimalt 5 årlige skydninger. Dette betyder, at de i henhold til 
miljøstyrelsens vejledning for skydebaner (1/1995) karakteriseres som 
en sjældent benyttet skydeplads, der ikke kræver miljøgodkendelse, 
men reguleres gennem påbud efter Miljøbeskyttelsesloven (§42).
 
Jagtforeningen har tilsvarende flugtskydning på Krogenlundvej 2 i 
Lynge, hvor der er indgået en aftale med forpagteren af det 
pågældende areal. Allerød Kommune fører løbende miljøtilsyn med 
skydepladsen. 
 
Jagtforeningen begrunder ansøgningen med, at en udvidelse med nye 
skydepladser giver foreningen mulighed for, at bidrage til det sociale 
og kulturelle liv i kommunen ved f.eks. at kunne tilbyde skoleelever 
flugtskydning og udbrede kendskabet til natur, vildt og jagt generelt. 
Herudover har foreningen et øget behov for egne skydninger.
 
I forbindelse med en tidligere forespørgsel fra Allerød Jagtforening om 
jagt på kommunale arealer afslog Klima- og Miljøudvalget den 26. 
november 2013 tillade jagt på kommunale arealer udover regulering af 
skadevoldende vildt. Beslutningen var begrundet i, at jagt ikke blev 
vurderet foreneligt med arealernes brug til naturoplevelser og 
rekreation. Af samme grund indgår jagtret ikke i forpagtningsaftalerne 
for de kommunale landbrugsarealer. 
 
Forvaltningen vurderer, at flugtskydning på kommunale arealer kan 
give nabogener og konflikter i forhold til arealernes brug til rekreative 
aktiviteter og naturoplevelser. 
 
I forhold til de to konkret foreslåede arealer har forvaltningen følgende 
kommentarer:
 
Arealet ved Blovstrød Teglværk: Forvaltningen vurdere, at arealet er 
uegnet til flugtskydning da: 
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 området bl.a. er udlagt til boligformål 
(ifølge lokalplan 1-135 Teglværkskvarteret 
syd for Sortemosevej) 

 der skydes i retning af den nærliggende 
skole (Allerød Privatskole - afstand ca. 
350-400 meter)

 arealet ligger tæt ved idrætsanlæg og 
adgangsveje hertil.

 
Arealet ved udvidelsen af Årtusindeskifteskoven i Lynge: 
Forvaltningen vurderer, at hvis arealet skal anvendes til flugtskydning, 
skal det undersøges nærmere. 
Det forudsætter bl.a. at jagtforeningen opnår aftaler med de berørte 
grundejere, og at området kan sikres tilstrækkeligt bl.a. i forhold til de 
borgere der færdes i Årtusindeskifteskoven. 
Der gøres ligeledes opmærksom på den begrænsning, der naturligt 
ligger i, at der skydes hen over nyplantet skov som i løbet af få år 
sikkerhedsmæssigt vil umuliggøre skydning, da der ikke længere vil 
være frit udsyn. 
Det noteres, at skydepladsen ligger tæt på boligområder i Lynge, i en 
afstand af ca. 500 meter.
 
Forslag 1
Ansøgningen om flugtskydning på kommunale arealer imødekommes 
ej.
 
Forslag 2
Forvaltningen indleder dialog med jagtforeningen om at arbejde videre 
med mulighederne ved Årtusindeskoven. Sagen forelægges igen.  

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1 

Bilag Forespørgsel om flugtskydning på kommunale arealer (bilag til 
dagsordenspunkt)
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Forslag 1 godkendt. 

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

8. Opfølgning budgetforlig 2017 -20

Sagsnr.: 16/12671

Punkttype Beslutning.
Tema Økonomiudvalget anmodes om at træffe beslutning om den videre 

proces for behandling af emnerne i budgetforliget for 2017 – 20.
Sagsbeskrivelse Borgmesteren har anmodet Forvaltningen om at udarbejde en status 

for de emner, der fremgår af budgetforliget og samtidig fremkomme 
med forslag til videre behandling af emnerne i aftalen.
 
Som opfølgning herpå har Forvaltningen udarbejdet det vedlagte bilag 
med en samlet oversigt over forligsteksten, servicereduktioner og 
driftsudvidelser. 
 
Oversigten er fordelt på de 6 temaer:

 Strategisk balance
 Erhvervs- og borgerrettede områder
 Det specialiserede socialområde – udsatte 

børn og voksne 
 Bæredygtigt børne- og skoleområde
 Bygninger administration og indkøb
 Sundhed, ældre og demens.

 
Det fremgår af oversigten, hvilke emner i budgettet er er 
implementeret, hvilke der vil blive rejst sager på fagudvalg omkring.
 
Endvidere er investeringsoversigt vedlagt som bilag. Anlæg vil blive 
behandlet efter ejendomsstrategien, og der vil blive rejst sager på 
fagudvalgene. 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler 

 at status på emnerne i budgetaftalen tages 
til efterretning og

 at forslag til videre behandling af emnerne 
i aftalen godkendes



Bilag Oversigt opfølgning på budget 2017-20.pdf
Anlægsoversigt.
_________________________________________________________

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 06-

Forvaltningens forslag godkendt.
 
Sagen sendes til fagudvalgene til orientering.
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12-2016  
Jesper Hammer og Klaus Fisker undlod at stemme.

Beslutning 
Sundheds- og 
Velfærdsudvalget 
2014-2017 den 19-
12-2016

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag, idet udvalget ønsker 
opfølgning på hvorledes kvaliteten sikres i dagligdagen.
 
Der forelå høringssvar fra Ældrerådet. Taget til efterretning.

Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 20-
12-2016

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag.

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Udvalget tog orienteringen til efterretning.

Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 10-
01-2017

Udvalget tog orienteringen til efterretning.

 
Fraværende Ingen 
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9. Frigivelse af anlægsmidler 2017

Sagsnr.: 16/15799

Punkttype Beslutning.
Tema Byrådet har på investeringsoversigten afsat ca. 49,6 mio. kr. til 

anlægsprojekter i 2017.
 
Fagudvalgene anmodes om at indstille til Økonomiudvalget og 
byrådet, at der gives følgende anlægsbevillinger finansieret af de 
afsatte rådighedsbeløb på investeringsoversigten:
 
Børn- og Skoleudvalget: 0,3 mio. kr.
Teknik- og Planudvalget: 8,34 mio. kr. 
Kultur- og Idrætsudvalget: 2,55 mio. kr.

Sagsbeskrivelse Børn- og Skoleudvalget indstillede den 20. december 2016, at der 
gives en anlægsbevilling på 0,5 mio. kr. til første fase af ny 
daginstitution i Blovstrød. 
 
Herudover søges der om følgende anlægsbevillinger:
 
Børne- og Skoleudvalget (se bilag 1)
1.      Modernisering og videreudvikling af læringsmiljøerne: 0,3 mio. 

kr. 
 
Teknik- og Planudvalget (se bilag 2)
2.      Handleplan Trafik og Miljø: 5,040 mio. kr. 
3.      Saltlade Park & Vej: 3,0 mio. kr. 
4.      Lillevang Skole – fysisk tilgængelighed legeplads: 0,3 mio. kr.  
 
Kultur- og Idrætsudvalget (se bilag 3)
5.      Anretterkøkken Skoven 4: 0,250 kr. 
6.      Kunstgræsbaner: 2,3 mio. kr. 
 
For en del af anlægsprojekterne på investeringsoversigten for 2017 er 
der allerede givet anlægsbevillinger til fase 1 (idéfasen) jf. 
ejendomsstrategien.  I takt med at disse anlæg overgår til fase 2 
(byggeprogram og disponeringsforslag), vil der blive søgt 
anlægsbevillinger vedr. de resterende midler på investeringsoversigten. 
Der søges således ikke om yderligere midler til disse anlæg på 
nuværende tidspunkt. 
 
Investeringsoversigten for 2017-20 er vedlagt som bilag 4.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at de respektive fagudvalg indstiller til 
Økonomiudvalg og byråd, at der gives anlægsbevillinger til 
nedenstående projekter:
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Børn- og Skoleudvalget
1.      Modernisering og videreudvikling af læringsmiljøerne: 0,3 mio. 

kr.
 
Teknik- og Planudvalget
2.      Handleplan Trafik og Miljø: 5,040 mio. kr. 
3.      Saltlade Park & Vej: 3,0 mio. kr. 
4.      Lillevang Skole – fysisk tilgængelighed legeplads: 0,3 mio. kr.  
 
Kultur- og Idrætsudvalget
5.      Anretterkøkken Skoven 4: 0,250 kr. 
6.      Kunstgræsbaner: 2,3 mio. kr. 

Økonomi og 
finansiering

Der søges om anlægsbevillinger på i alt 11,19 mio. kr. 
Anlægsbevillingerne finansieres af de på investeringsoversigten afsatte 
rådighedsbeløb i 2017.

Bilag Bilag 1 - Børn- og Skoleudvalget
Bilag 2 - Teknik- og Planudvalget
Bilag 3 - Kultur- og Idrætsudvalget
Bilag 4 - Investeringsoversigt 2017-20.
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 09-
01-2017

Formanden sætter følgende til afstemning:
 
Forslag indstilles godkendt.
 
Ingen stemte for. Imod stemte Erik Lund og Lea Herdal.
 
John Jensen, Nikolaj Bührmann og Theodore Gbouable undlod at 
stemme.
 
Formanden satte herefter følgende til afstemning:
 
Forslag indstilles godkendt, idet anretterkøkken Skoven 4 
påbegyndes 1. november 2017.

 
For stemte Erik Lund og Lea Herdal.
 
John Jensen, Nikolaj Bührmann og Theodore Gbouable undlod at 
stemme.

Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 10-
01-2017

Teknik- og Planudvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt.

 
Fraværende Ingen 
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Signeret af: 

_______________________________ 
John Jensen
Formand

_______________________________ 
Lea Herdal
Medlem

_______________________________ 
Theodore Gbouable
Medlem

_______________________________ 
Erik Lund
Medlem

_______________________________ 
Nikolaj Bührmann
Medlem



Bilag: 2.1. Orientering og tak fra Allerød på X og Tværs

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 95711/16



Til Kultur og Idrætsudvalget i Allerød Kommune 14.12.2016

På vegne af styregruppen vil jeg gerne takke mange gange for det flotte tilskud, vi fik til at iværksætte 
Allerød på X og Tværs i 2016.
Uden det havde vi aldrig formået at nå så mange Allerød borgere - og det var jo målet at forsøge at binde 
de 3 lokalsamfund mere sammen, og det ved vi nu lykkedes.

Langt over 4500 Allerød borgere i alle aldre har på et eller andet tidspunkt i en eller anden sammenhæng 
været del i et af de mange initiativer, der udspringer eller direkte er omtalt i programmet for kulturugen.

Det har været et kæmpe arbejde at få det hele organiseret, men det er jo initiativerne, der bærer det 
største ansvar og arbejde, og fra dem skal vi hilse og sige, at de har super meget mod på at gentage 
succesen igen i 2017 – de kan nemlig se, at det har en betydelig effekt – om det er fra mavedans – over 
fantastisk flot kunstudstilling i Centerhallen til besøg på virksomheder, folkeoplysende tilbud,  oplysende 
vandreture i vores byer og natur – swing mellem bibliotekets støvede bøger eller folkefest på 
kræmmermarkedet i Lynge – viften af tilbud bliver bredere og bredere og det samme gør tilgangen og de 
mange succesfulde gentagelser.

 Og der har været en imponerende omtale af mange af initiativerne i Allerød Nyt - og såvel folder som 
plakater og store flotte sponsorerede bannere i de 3 lokalsamfund, har medvirket til, at aktiviteterne er 
blevet set og benyttet på tværs af hele kommunen - og det var jo formålet. 

Tilstedeværelsen på Aktiv Fritid på gågade gav kontakt til rigtig mange borgere o g var en super start på 
hele kultur ugen  – og vil naturligvis blive gentaget – hvis initiativet kan gentages i 2017.

Styregruppen har på den baggrund, og med stor opbakning fra mange af initiativtagerne, besluttet at prøve 
at gentage succesen igen i 2017 og anvende de mange gode erfaringer vi samlede op i sidste runde dog 
således, at vi ser os nødsaget til på ny at ansøge om tilskud til annoncering og plakater – da vi ikke kan opnå 
yderligere sponsorstøtte end den, vi har modtaget til vores bannere, der heldigvis kan genbruges mange år 
frem.

Så med denne henvendelse  en stor tak for det bevilgede tilskud og lidt orientering om, hvordan det gik og 
så et forsigtigt håb om mulighed for på ny at opnå tilskud til projektet i 2017, samt et stort ønske om et 
rigtig lykkebringende Nytår til udvalget og for alle aktiviteter og sammenholdet i Allerød kommune.

Mange hilsener
på styregruppens vegne

Jørn Winther Jepsen

 



Bilag: 2.2. Opgaver ved Blovstrød Idrætsanlæg opsamling (002)

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 1201/17



Opgaver ved Blovstrød Idrætsanlæg

Ansvarlige og opfølgningstidspunktet er markeret med rødt, såfremt det endnu ikke er udført – og 
markeret med sort, når opgaven er løst. 

Opgave Ansvarlig Tid

1) Brug af brugerrådets rådighedsbeløb.
Brugerrådet har et rådighedsbeløb på 25.000 kr. for 2016. Der ønskes drøftet 
hvordan beløbet kan disponeres.
Der forligger følgende ønsker:
Forbedring af forholdene ved indgang til lokalet som primært anvendes af 
fodboldklubben i form af bedre lys, maling og udsmykning.
Beslutning:
Indgangspartiet skal forskønnes, maling m.m. Lofterne ønskes malet også i 
cafeen. 
Brugerrådet er enig om, at de i løbet af kort tid vil komme med bud på hvordan 
indgangspartiet kan forskønnes. 

2) Drøftelse af nuværende forpagtningskontrakt. 
Det foreslås at brugerrådet tager stilling til om der skal tages initiativ til 
genforhandling af kontrakten. Den nuværende kontrakt er fra juli 2011.
Beslutning:
Poul og Kai komme med forslag til en ændret kontrakt. Kai indkalder Poul til 
møde i januar.

3) Lys på P-plads og adgangsvejen til boldbanerne.
Der vil kort blive orienteret om arbejdet med etablering af ny lys på P-pladsen, 
vejen omkring hallen og adgangsvejen til Boldbanerne.
Beslutning:
Hans iværksætter arbejdet med etablering af lys på P-pladsen og evt. ned til 
boldbanerne. Med hensyn til lys på terrassen tager Hans dette med elektrikeren. 
Der er opsat nødbelysning på P-pladsen og der hentes pt priser hjem på 
arbejdet. Leveringstid på belysning op til 2 mdr.

Ole undersøger dog om der blot mangler pære i de lamper som er gået ud på 
stien ned til boldbanerne, og skifter i givet fald pære. 

4) Oprydning efter endt brug. 
Iflg. ydelseskataloget er følgende godkendt i forhold til idrætsudstyr
”Den tekniske servicemedarbejder opstiller og nedtager bander, foldevægge, 
håndboldmål og overliggere på målene.
Hvor kommunen tillægger/laver aftale med foreningerne om en af disse opgaver 
skal det præciseres og skriftligt aftales med foreningen, at børn/unge under 15 
år kun må varetage opgaver under supervision af en voksen over 18 år.
Lokalerne stilles til rådighed for lys, varme og fornødent udstyr. Brugerne 
opstiller og nedtager som udgangspunkt selv øvrigt udstyr”.
Beslutning:
Brugerrådet tog opgaven til efterretning. Badmintonforeningen skal selv sæt net 

Brugerrådet

Poul/Kai

Hans

Ole

Midt december 
2016

Januar 17

Jan/Feb 17

Uge 50 2016
Gennemført



op og tage net ned. De skal fjerne deres bolde og boldrør efter endt brug. 
Kai besøger foreningen lørdag den 10. december 2016 for at orientere 
brugerne om forholdet.
Efterfølgende skrives til Foreningen via formanden, hvor det præciseres, at den 
selv skal løse opgaven 

5) Lås på omklædningsrum.
Der er etableret låse på omklædningsrum, men det formål at brugerne kan lade 
deres ting stå i omklædningsrummet når de udøver deres sport. 
Brugerne om dagen er blevet bedt om at stille dørene ulåst efter brug. 
Såfremt dørene ønskes låst eller Hvis dørene skal låses skal der bruger følgende 
procedure efter at brikken er opdateret på displayet til venstre ved 
hovedindgangen. Opdateringen gælder i 24 timer For at låse en dør eller stille 
den ulåst, skal brikken holdes op til læseren på døren og den vil blikke en enkelt 
gang med hvidt eller grønt lys. 
Brikken tages væk og sættes på igen, hvorefter læseren vil blikke flere gange 
grønt. Døren vil så være låst op hele tiden eller låst hele tiden, alt efter om den 
var låst eller ulåst.
Der er opsat instruktion på/ved de enkelte indvendige døre.
Beslutning:
Foreningen har taget dette til efterretning. Det er aftalt, at Ole kontrollerer om 
dørene til omklædningsrummene er låst. Hvis de er låste, skal de låses op.

6) Orientering om møde med Blovstrød fodboldklub den 7. november 2016
6. a) Oprydning udendørs.
Beslutning:
Kai undersøger hos Jønne om opgaven er løst.

6. b) Materialer i skolernes bure. Ved manglende oprydning i hallen havner 
f.eks. fodbolde i skolernes opbevaringsbure. 
Beslutning:
Ole sørger for at have en nøgle således, at det er muligt at komme i skolernes 
opbevaring, hvis noget materiale tilhørende foreningerne skulle være i 
skolernes opbevaringsbure. 
Kai skriver til skolen og beder dem være opmærksom på, om de får forkert 
materiale i deres bure.

6. c) Dynamisk IT-adresse
Beslutning: 
Kai undersøger hos IT og beder om et skriftligt svar. Endvidere beder Kai IT 
om at se på, om de kan tilkoble deres fjernsyn direkte til netstikket. IT har 
svaret, at det ikke kan lade sig gøre af sikkerhedsmæssige årsager
Gennemført

6. d) Kopimaskine til foreningsbrug
Beslutning:
Kopimaskinen/printeren fra kontoret flyttes til det lille mødelokale ved gangen 
ned mod fodboldens lokaler. Kai bestiller IT- til etablering af netstik. Kai 

Kai

Kai

.

Ole

Kai

Ole

Kai

Kai

10. december 
2016
Gennemført

12. december 
2016
Gennemført
Følges op 
løbende

Løbende/dagligt

Uge 51 (16)
Gennemført

Uge 50 (16)
Gennemført

9. december 16
Gennemført

9. december 16 
via E-service
Gennemført



skriver endvidere til brugerrådet. 

Ole sørger for flytningen af maskinen.

6. e) Boldpumpe til hallen. Ny er indkøbt og opsat.
Beslutning:
Er indkøbt og opsat.

6. f) Ur og scoringstavle i hallen defekt. 
Beslutning:
Ur er ordnet og stillet til rigtig tid. 
Scoringstavlen er defekt, der mangler nogle dioder i 8-tallet. Ole undersøger 
muligheden for reparation via El-time.

6. g) Evakueringsplaner. 
Beslutning:
Kai aftaler tidsplan med Per Austin. 
Tidsplan er aftalt Per har lovet at planerne er opsat inden jul 2016

6. h) Højttaleranlæg i hallen.
Beslutning:
Aftalt at Ole undersøger mulighederne for at sætte bluetooth på anlægget. Der 
ryddes op i det nuværende anlæg, som står i gangen ved kontoret. 
Ole kan kontakte Carsten i Lyngehallen som har fået tilbud på bluetooth til 
deres anlæg, pris 2.500 pr. enhed.
Bluetooth bestilles og installeres.

6. j) Der ønskes fast forbindelse til tennisklubbens hus.
Beslutning:
Der er ikke mulighed for at etablere den ønskede forbindelse i tennisklubbens 
hus til tennisbanerne. Kai skriver til Tennisklubben

6. k) Oprydning på bagsiden af hallen 
Beslutning:
Ole er i gang med oprydning indendørs. Tingene er fjernet den 8. december 
2016 

6. l) Der er brugere der forlader hallen via nødudgangen.
Beslutning:
Det formodes at være AFK når de spiller fodbold i hallen. Kai skriver til AFK

6. m) Orientering om fejl og mangler
Beslutning:
Der opsættes en postkasse til indlevering af oplysninger om fejl og mangler på 
anlægget. Ved siden af postkassen hænger skabeloner til brug for 
oplysningerne.

Kai

Ole

Ole

Ole
Ole

Kai
Per

Ole

Kai

Ole

Kai

Ole

9. december 16
via e-service
Gennemført

Når netstik er 
etableret.
Gennemført

Gennemført

9. december 16
Uge 50 2016
Gennemført

6. december 16
Uge 50 2016
Gennemført

Uge 50
Opsættes uge 2

9. december 16
Gennemført

8. december 16
Gennemført

9. december 16
Gennemført

6. december 16
Gennemført



6. n) Vask af halgulv
Beslutning:
Det er eget personale, som vasker halgulvet. Da der står bander på halgulvet i 
store dele af ugen, er det aftalt, at gulvet skal vaskes to gange om ugen. Der 
vaskes en gang, når der er bander oppe, og en gang når bander er nedtaget. 

7) Udlån af ledig tider i hallen
Der ønskes drøftet hvordan evt. opståede ledige tider i hallen kan udlånes.
Iflg. regler for brugerrådet er det rådet der godkender faste tider i hallen. 
Brugerrådet mødes dog kun ca. 4 gange om året. Det forslås, at ved opståede 
ledige tider, udsendes en mail til brugerrådets medlemmer om forslag til brug af 
timerne.

Blovstrød Håndbold har afmeldt timerne om onsdagen fra kl. 17.00. 
Forvaltningen har tilbudt tiden til AFK fra kl. 19 – 21. Forvaltningen skal bede 
om, at Brugerrådet tager stilling til om bookningen kan godkendes.
Beslutning:
AFK har tiden frem til 1. januar 2017. Foreningerne i hallen skal selv bruge 
tiden. Tilbagemelding fra foreningerne til forvaltningen senest den 12. 
december om, hvilke tider de skal bruge, således at der kan gives besked til 
AFK.
Forvaltningen har d.d. 9. december fået tilbagemelding om at Tennis skal bruge 
tiden kl. 17.00 – 20.00. Forvaltningen har på ny skrevet til foreningerne den 9. 
december 2012 om andre skal bruge tid onsdag aften.

8) Lys om filterstop
I teknikrum på 1. sal (cafeteriet har opbevaring i rummet) lyser en lampe som 
siger filterstop (se vedhæftede billede). Desuden ser selve indblæsnings kanaler 
mm meget skæve ud i selve hallen?
Beslutning:
Ole tager kontakt til Jen-Tek for et service. 

Kai beder Bjørn om at tage kontakt til Ole vedr. generel gennemgang af 
ventilationsanlæggene.

9) Kabelbakker ved indgangsparti.
Kabelbakkerne opsat på væggen ved indgangspartiet er ikke særlig heldig 
udført. 
Beslutning:
Projektet er udført. Hans taler med Malene om projektet. 
Der er i forbindelse med brandspjæld etableret en kabelføring. Øvrige er af fra 
tidligere tiltag. Der undersøges om kabeler kan trækkes mere hensigtsmæssigt

10) Lamper ved indgangsparti
Der er en skinne med lamper, som skal lyse på indgangsskiltet til selve hallen. 
Lamper peger i sjove retninger og en lampe hænger kun i ledninger (kan evt 
medføre kortslutning og i grelt tilfælde til brand) 

Ole

Kai

Ole

Kai
Bjørn

Hans

Som aftalt

9. december 
2016
Gennemført

Uge 50 2016

9. december 16
14. december 
2016
Gennemført

Uge 50 (2016)

Nyt tiltag pågår



Beslutning:
Arbejdet med taget er ikke afleveret endeligt. Arbejdet med nyt skilt og 
rettelse/etablering af nye lamper skal koordineres. Kai skriver til Morten og 
Malene. Forventes udført i jan/feb.

11) Manglende lys i entregang
I den mørke entregang til selve hallen er der en lampe hvis pære er gået ud – se 
evt. vedhæftede billede
Beslutning:
Pære er sat i

12) Opbevaring af madrasser i hallen
Bagerst i hallen opbevares diverse måtter – disse flyder og hænger på en meget 
dårlig måde – se evt. vedhæftede billeder (2 stk)
Beslutning:
Aftales mellem Ole og Morten torsdag, hvordan de kan sættes bedre fast. Der 
opsættes billede af korrekt madrasopsætning

12) Afslutning på nedløb
Den flotte tagrende ved handicaptrappe har et nedløb – dette afsluttes med 
plastic – synes i det er forskønnende? Se evt billede
Beslutning:
Malene undersøger sagen, hvis uhensigtsmæssigt eller ulovligt ændres det. 
Afløb ændres

13) Papkasser ved trappen
Papkasser ligger og flyder ved indgang til entré til cafeteria, det er nok brugere 
som efterladt dem der, men hvorfor bliver de ikke fjernet?
Beslutning:
Er fjernet. Sørge for almindelig oprydning. Fjernet mandag da Ole mødte ind.

14) Skraldespand ved hovedindgangen
Udendørs skraldespand ved indgang er propfyldt se vedhæftede billede – det 
var den også sidste gang jeg var i hallen – bliver den jævnligt tømt?
Beslutning:
Skraldespand ved indgang tømmes løbende og der ryddes op på jorden omkring 
skraldespanden. Der sættes yderligere en spand op. 

15) Sidebelysning i hallen
I sidebelysningen i selve hallen er der flere skærme (minimum 3 stk) som er ved 
at falde af – se evt vedhæftede billeder (lamperne er ikke ved at falde ned – det 
er kun bundskærmene)
Beslutning:
Skærme sættes på plads den 8. december. I øvrigt skiftes alle lamper i uge 7. 

Kai skriver til brugerne om uge 7

16) Trin mangler på trappe
Trappen til depotrummet mangler det nederste ½ trin (se evt vedhæftede 

Kai
Malene

Ole

Ole/Morten

Ole

Hans

Ole

Ole/Morten

Kai

9. december 16
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Gennemført

8. december 16
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billede) – depotrummet = det smukke skur på bagsiden af hallen.
Beslutning:
Er bestilt udført. Var ikke udført onsdag den 7. december 2016 ved besigtigelse. Ole 
rykker for udførelsen.

17) Kasse til glemt tøj
Under trappen til cafeteria = indgang til hallen ligger en større tøjbunke (glemt 
tøj) – kunne der opsættes en passende kasse eller lign. Til dette formål, gerne 
med skiltning
Beslutning:
Glemmekasse er bestilt. Opstilles så snart den kommer

18) Lys på toiletter og vandhane på herretoilet
Hallens veloplyste toiletter (ironisk ment) er der en vand hane på herretoilettet 
som ikke har det godt – se vedhæftede billede. Jeg turde ikke snige mig ind på 
damernes område 
Beslutning:
Lamper på toiletter er en del af renoveringen i uge 7. Der er bestilt et nyt 
vandarmatur.

19) Scoringstavle/ur og ur kunst
Hallens digitale ur har det skidt, og når der slåes over på almindeligt ur så er 
tiden forkert. Det er den stadig også på uret ved kunsten!
Beslutning:
Med hensyn til scoringstavle er arbejdet igangsat, se 6f
Med hensyn til uret på kunsten taler Kai med Jønne
Opgaven ligger hos klubben da de selv har styringspulten

20) Højttaleranlæg i hallen
Der var ingen mikrofon, så man kunne speake denne weekend – vi klarede det, 
men en mikrofon er rar at have, ellers er højtaler anlægget lige meget
Beslutning:
Nyt anlæg undersøges. Der er bestilt en ny mikrofon. Det er fodboldklubben 
selv, der sidst har haft mikrofonen. Undersøge med Vagn, hvordan anlægget 
kan udbygges.
Det koster jf. undersøgelse i Lyngehallen 2.500 kr, for en bluetooth. Se 6 h

21) Afkalkning af brusere.
Bruserne trænger til afkalkning.
Beslutning:
Alle brusehoveder er skiftet, så de er nemmere at afkalke. 

22) Bemanding i hallen
Hvem har dagligt ansvar for hallen:
Beslutning:
Der vil være en dagvagt som primært er Ole Hillestrøm. Ellers skal der ringes 
til 70 10 60 50 eller skrives til teknikogdrift@alleroed.dk 
Ole opsætter sin  vagtplan synligt

Ole

Ole

Ole

Kai

Ole

Ole

Ole

Gennemført

Uge 50 (2016)
Gennemført

9. december via 
E-service
Gennemført

Uge 7

9. december 16
Gennemført

Uge 50 (2016)
Gennemført

Gennemført

Uge 50 (16)

mailto:teknikogdrift@alleroed.dk


23) Terrassen er glat
Terrassen er ofte glat.
Beslutning:
Ole sørger for en kasse med grus/salt. Er bestilt hos Park og Vej

24) Hård boldbaner
Boldbanerne er meget hårde.
Beslutning: 
Kai undersøger hos Jønne. Iflg. Jønne vil banerne blive dybteluftet i foråret, 
men der vil gå nogle sæsoner inden banerne er lige så bløde som de baner 
klubben havde ved Blovstrød Stadion, som var en del år gamle. 

25) Låse på døre
Dørene ved repos låses altid. 
Beslutning:
Der sættes lås i de tre døre med særskilt nøgle. Ole har nøglen, så kun han kan 
låse dørene. 

Ole

Kai

Ole

Gennemført

Uge 50 (16)

6. december 16
Gennemført

Uge 50 (16)
Gennemført
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From:                                 Jimmi Nielsen
Sent:                                  8 Dec 2016 06:56:51 +0100
To:                                      Kai Raun
Subject:                             SV: Lynge petanque
Attachments:                   Petanque 1.jpeg, petanque.jpeg

Hej Kai
Vi prøver igen. 
 
Med Venlig hilsen
Jimmi Nielsen
Lynge bygade 33 c
3540 Lynge.
Telefon 2673 6699
Jimmi.nielsen@privat.dk

 
Fra: Jimmi Nielsen [mailto:jimmi.nielsen@privat.dk] 
Sendt: 1. december 2016 21:32
Til: 'kara@alleroed.dk' <kara@alleroed.dk>
Cc: 'Winnie og erling (hoejgaard@familie.tele.dk)' <hoejgaard@familie.tele.dk>; 'jan og Anita 
(madsens@webnetmail.dk)' <madsens@webnetmail.dk>; Peter Nørgaard <peter_noergaard@hotmail.com>; 
'luffe' <oluf.jensen@gmail.com>; Linda Jørgensen <lindajorg5@gmail.com>; 'dorte.paludan@gmail.com' 
<dorte.paludan@gmail.com>; 'perelse@privat.dk' <perelse@privat.dk>
Emne: Lynge petanque

 
Ansøgning om midler til udvidelse af Lynge petanques baner ved Baunesvinget Lynge.
 
Lynge petanque har et hold i elitedivisionen. Dansk petanqueforbund har fremsendt en anmodning til Lynge 
petanque om at lægge baner til ved afholdelse af turneringer i elitedivisionen samt danmarksserien. Som 
tidlige beskrevet har vi i nu 2 år ikke kunne lægge baner til og dermed opfylde de krav der  er til deltagelse i 
elitedivisionen.
Herudover mister vi den fordel det  er at kunne spille på hjemmebane.
 
Vi har vedhæftet en skitse over projektet. Vi vil, med denne udvidelse, kunne stille med 15 baner på anlægget 
og ved turneringer etablere 5 midlertidige baner på P. pladsen. Der kræves 20 baner a 15x4 meter plus en halv 
meter i begge ender lig med 4x16 meter. Dette er de internationale mål som der spilles efter i elitedivisionen 
samt ved rangliste turneringer. 
 
Det er ikke et udtryk for at vi al fremtid kan nøjes med 15 baner men en forståelse for det økonomiske aspekt. 
Vi er derfor indstilles på i en periode at etablere midlertidige baner ved afholdelse af hjemmebane. Der kan 
ikke etableres mere end 5 baner på P. Pladsen.
 
En udvidelse af de nuværende baner så de overholder reglerne for hjemmebane i elitedivisionen vil koste kr. 
79.450,00 plus moms. Det er her en forudsætning at klubben selv lægger en del timer i frivilligt arbejde i 
forbindelse med anlæggelsen. 
Den jord der graves op lægges rundt om anlægget som nu. 

mailto:Jimmi.nielsen@privat.dk


Undertegnede havde først et overslag på kr. 50,000.00 men manglede lige det store overblik over mængden af 
materialer. 
Der vil i forbindelse med anlæggelsen blive gravet ca. 35 cm jord af. Herefter lægges der knust beton ca. 30 cm 
og 5 cm slotsgrus som sidste lag.
Udgifter til kanter klare vi selv samt den nødvendige vedligeholdelse. 
 
Vi håber i vil se positivt på denne ansøgning. 
 
Til orientering vil der i forbindelse med afholdelse af diverse turneringer være ca. 100+ deltagere til fortæring. 
Dette til glæde for de lokale virksomheder. 
 
 
Med Venlig hilsen
Jimmi Nielsen
Lynge bygade 33 c
3540 Lynge.
Telefon 2673 6699
Jimmi.nielsen@privat.dk

 

mailto:Jimmi.nielsen@privat.dk
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Oversigt over bookninger og udnyttelse 2014 i forbindelse med IDAN-undersøgelsen.

Der blev foretaget to tællinger af 1 uges varighed i samtlige haller, gymnastiksale og kunstgræsbanerne. 
Tællingerne er foretaget i uge 9 og 13 i 2014 ved fysisk tilstedeværelse.

Endvidere er oversigten opdelt i tre timeintervaller,

 8 – 16: Primært skolebrug

16 – 22: Foreningsbrug 

17 – 20: Primetime

De store hallen, med undtagelse af Engholmhallen og Ravnsholthallen, er talt alle ugens dage, hvilket var et 
valg i forbindelse med undersøgelsen i 2014.

Samlet oversigt over procentvise del af tid med aktivitet på samtlige optalte steder

Stor hal Lillehal Kunstgræsbaner Svømmehaller
Kl. 8 – 16 45 25 1 44
Kl. 16 – 22 61 35 51 57
Kl. 17 – 20 69 47 62 71
Kl. 8 – 22 
(gennemsnit)

52 30 22 49

Store haller talt alle ugens dage mandag – søndag.

Haller Procentvis booket Procentvis udnyttet
Lillerødhallen Håndbold
8-16
16-22
17-20

57
97
97

52
65
78

Lillerødhallen Badminton
8-16
16-22
17-20

75
93
100

53
68
69

Lillerødhallen Gymnastik
8-16
16-22
17-20

46
92
100

35
68
80

Lillerødhallen Bordtennis
8-16
16-22
17-20

56
83
100

14
47
62

Lyngehal 1
8-16
16-22
17-20

42
80
80

32
83
83

Lyngehal 2a
8-16
16-22

25
78

14
40



17-20 77 57
Lyngehal 2b
8-16
16-22
17-20

21
78
80

26
74
86

Blovstrødhallen
8-16
16-22
17-20

95
93
100

35
66
81

Engholmhallen og Ravnsholthallen talt mandag – fredag

Haller Procentvis booket Procentvis udnyttet
Engholmhallen
8-16
16-22
17-20

67
95
90

37
49
58

Ravnsholthallen
8-16
16-22
17-20

83
100
100

66
43
47

Små haller (gymnastiksale og lignende) talt mandag – fredag

Haller/gymnastiksale Procentvis booket Procentvis udnyttet
Engholmskolen gymnastiksal
8-16
16-22
17-20

48
35
45

11
33
36

Blovstrød skole gymnastik 1
8-16
16-22
17-20

97
48
60

20
16
23

Blovstrød skole gymnastik 2
8-16
16-22
17-20

56
69
85

24
22
41

Lillerød skole gymnastik 1
8-16
16-22
17-20

34
65
77

27
42
58

Lillerød skole gymnastik 2
8-16
16-22
17-20

33
54
70

45
48
69

FH-kantinen (stavgang)
8-16
16-22

45
90

1
4



17-20 90 7
FH-kantinen (Karate)
8-16
16-22
17-20

38
100
100

0
52
75

Skovvangskolen gymnastik 1
8-16
16-22
17-20

71
78
84

53
27
43

Skovvangskolen gymnastik 2
8-16
16-22
17-20

56
72
73

68
51
58

Skovvang stadion (lokale)
8-16
16-22
17-20

47
14
7

19
3
0
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Projektplan for BRND bookingsystem - implementeringsdelen

Uge/aktiviteter 48 49 50 51 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31 32 33 34 35 36 37 38 39 40 41 42 43 44 45 46 47 48 49 50 51 52
Indtastning af bookinger
 - Booking 16/17 forvaltningen indtaster
 - Brugerne kan booke i systemet 
 - Brugerne kan booke sæson 17/18

Support
 - Løbende support til alle brugere fra forvaltningen
 - Justeringer og tilretninger af systemet i forhold til Allerød 
 - Tilretninger efter møde med foreningerne og tekn. Pers.

Præsentation/kommunikation
 - Teknisk personale og foreninger
 - Opfølgningsmøde teknisk personale og foreninger
 - Workshop interne brugere, forvaltning, skoler m.fl.
 - Mail til alle brugere om at bookingsystemt skal bruges

Diverse opsætninger
 - Diverse tekster
 - Retningslinjer for lån af lokaler
 - Beskrivelse af lokaler og tilbehør
 - Opsætning af billeder af lokaler
 - Opsætning priser ved udlejning
 - Brugervejledning til brug af systemet

Nye opgaver
 - Sammenkædning af systemet til låsesystemet
 - Udbygning af systemet med en digital ans. om tilskud

Opsamling
 - Kultur- og Idrætsudvalget
 - Udbyder af systemet BRND

Gennemført Mulig bookning sæson 16/17 Mulig booking sæson 17/18 Tilskudsdel implementeret
I gang med

Endnu ikke igangsat
Forsinkelse
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Kære kommune 
 

Vi skriver til jer for at invitere jer med i det nye projekt Rigtige Mænd – et projekt støttet af Nordea-fonden, 

hvor vi har fokus på at forbedre mænds sundhed på en unik og utraditionel måde. 

Formålet er at få tusindvis af mænd op af sofaen og i gang med en sundere livsstil – drevet af lysten til 

fællesskab, humor, sjove udfordringer samt et fælles mål at gå efter. 

Midlet er et nyudviklet digitalt træningscommunity (Rigtige Mænd Community), som giver mændene 

mulighed for at konkurrere indbyrdes og dele deres oplevelser på vejen mod det fælles mål: Et nyt 

landsdækkende Rigtige Mænd Løb. 

For første gang nogensinde bliver der afviklet et løb for rigtige mænd på én og samme dag landet over. 

Rigtige Mænd Løbet afvikles den 24. maj 2017 kl. 19.00-21.00. Her forventes op mod 10.000 mænd at 

deltage på landsplan. Målet er, at alle landets kommuner skal være med i projektet – også jer!  

Vi vil gerne indgå et samarbejde med alle kommuner, der vil være en del af dette spændende motions- og 

sundhedsprojekt, senest den 1. februar 2017. I kan se vores udkast til en samarbejdsaftale i bilag 2. 

 

Videreudvikling af populært tv-program 

I kender sikkert allerede tv-programserien ”Rigtige Mænd” fra DR1, hvor fem håndværkermænd, med lidt 

for meget på sidebenene, blev udfordret til at gennemføre et ekstremløb og kaste sig ud i en livsstilsændring 

med ny kost og motion, som på få måneder fik dem i form til at nå målet. 

Tv-programmet blev en stor succes med over 1 million seere. Sundhedsbudskaberne blev serveret i 

øjenhøjde og med et glimt i øjet, hvor programmets populære hovedpersoner beviste, at det godt kan være 

sjovt at blive sundere – og samtidig være en rigtig mand.  

Dette budskab vil vi gerne brede ud til alle danske (rigtige) mænd, og det vil vi rigtig gerne gøre i fællesskab 

med jer. 

Projektets partnere er Dansk Firmaidrætsforbund, MakeitBee Production (folkene bag Rigtige Mænd-

programmerne) og Syddansk Universitet.  

 

 

 

 

 

Hvad går det nye Rigtige Mænd-projekt ud på? 

Til foråret 2017 sender DR1 en ny sæson Rigtige Mænd med fem nye hovedpersoner. 

I den forbindelse bliver alle danske (rigtige) mænd indbudt til at finde sammen i hold a fem mand, hvor de 

deltager i et online træningsfællesskab – både før, under og efter tv-programmerne.  

Hver uge – parallelt med tv-programmerne -  bliver Rigtige Mænd-holdene i Communitiet stillet de samme 

udfordringer, som de nye rigtige mænd udfordres med på tv.  Målet for alle mændene er, i løbet af 2 

måneder, at komme i form til at gennemføre Rigtige Mænd Løbet. 

Rigtige Mænd Løbet er et stjerneløb, hvor femmands-holdene på to timer skal løse seks teamopgaver, hvor 

de udfordres på deres kondition, styrke og samarbejdsevne. 



 

 

  

Efter Rigtige Mænd Løbet fortsætter træningen i Rigtige Mænd-Communitiet: Der kommer nye udfordringer 

og nye mål sættes. Formålet er, at mændenes nye sunde vaner skal udvikle sig til en varig livsstilsændring.  

 

Hvem er målgruppen for projektet?  

Projektets målgruppe er alle Danmarks mandlige borgere – også jeres mandlige ansatte, som har lidt ekstra 

på sidebenene – og gerne vil prøve kræfter med nye sundere vaner. 

Projektet tilbyder en ny vinkel på arbejdet med mænds sundhed – og kan dermed understøtte kommunens 

øvrige sundhedsfremmende indsatser.  

 

Hvad er kommunens rolle i projektet? 

Rigtige Mænd Løbet, der afvikles landet over efter en fast skabelon med materialer leveret af Dansk 

Firmaidrætsforbund, arrangeres af én eller flere lokale idrætsforeninger, hvor I, som kommune, er en vigtig 

samarbejdspartner i forhold til afvikling af løbet. 

Vi håber, at I kunne have interesse i projektet – og vil løfte følgende opgaver i forbindelse med 

løbsafviklingen: 

-  at stille egnede arealer til rådighed 

- at formidle kontakt til én eller flere relevante lokale idrætsforeninger, som kan hjælpe med løbs-

afviklingen 

- at understøtte afviklingen af Rigtige Mænd Løbet ved at hjælpe med gratis adgang til toiletter, strøm 

og drikkevand. 

 

 

 

 

 

Udover ovenstående områder er der ikke flere økonomiske udgifter for kommunen i forhold til afviklingen af 

Rigtige Mænd Løbet. 

Til det digitale Rigtige Mænd Community (værktøjet, der hjælper med at igangsætte, understøtte og 

fastholde (rigtige) mænd i en sundere livsstil) håber vi, at I vil hjælpe med følgende: 

-  at tænke Rigtige Mænd Communitiet ind i jeres egne sundhedstiltag til borgere og ansatte – både i 

forbindelse med igangsættelse og fastholdelse 

- at formidle Rigtige Mænd-projektet videre til jeres virksomheder – fx via jeres nyhedsbreve, 

Facebook-side, erhvervsnetværk/erhvervskonsulent med henblik på at engagere virksomhedernes 

ansatte, der kunne være en del af målgruppen. 

 

Hvad gør I, når I vil være med i projekt Rigtige Mænd? 

Til Rigtige Mænd Løbet vil vi gerne have en kontaktperson i jeres Kultur- og Fritidsafdeling, evt. også i jeres 

Tekniske afdeling. 

Til Rigtige Mænd Communitiet vil vi gerne have en kontaktperson i jeres Sundhedsafdeling. 

Hører vi ikke fra jer inden 7 dage fra dags dato følger vi op via telefon på interessen for projektet. 

Vi håber, at I, som kommune, har lyst til at være en del af dette store, nytænkte projekt, så vi sammen kan 



 

 

  

gøre en ekstra og utraditionel indsats for en befolkningsgruppe, som hidtil har vist sig vanskelig at motivere 

med traditionelle sundhedsbudskaber. 

Projektet skaber også mulighed for lidt venskabelig kommune-konkurrence – for hvem har de sejeste 

(rigtige) mænd! 

I er mere end velkommen til at kontakte undertegnede for yderligere information og eventuelle spørgsmål. 

 

På vegne af projektpartnerne 

Dansk Firmaidrætsforbund 

Dan Hansen 

Projektleder 

Mail: dah@firmaidraet.dk 

Telefon: 28 55 26 46 

 

 

 

 

 

Bilagsliste: 

Bilag 1: Fakta om Rigtige Mænd 

Bilag 2: Samarbejdsaftale 

Bilag 3: Kommunens rolle i forbindelse med Rigtige Mænd Løbet  

Bilag 4: Foreningens rolle i forbindelse med Rigtige Mænd Løbet 

Bilag 5: Løbsvejledning til ansvarlige foreninger ved Rigtige Mænd Løbet 
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Bilag 1: Fakta om Rigtige Mænd 
 

Fakta om Rigtige Mænd 

 En ny sæson Rigtige Mænd bliver vist i foråret 2017 på DR1 med fem nye håndværkere.  

 Fra marts 2017 kan alle danske mænd i hold a fem, gratis, blive en del af et nyt digitalt 

træningsfællesskab (Rigtige Mænd Community) sideløbende med programrækken på DR1. Her bliver 

udfordringerne hver uge i stil med de opgaver, som de Rigtige Mænd på tv kæmper med.  

 Holdene kan hele tiden følge deres udvikling – og konkurrere med de andre mænd i det digitale 

træningsfællesskab. 

 Første sæson kulminerer den 24. maj med et landsdækkende Rigtige Mænd Løb for alle, der har været en 

del af det digitale træningsfællesskab. Det er første gang, nogensinde, der afvikles løb for mænd over hele 

landet på den samme dag. Løbene afvikles i samarbejde med landets kommuner og lokale 

idrætsforeninger. 

 Efter Rigtige Mænd Løbet i maj fortsætter det digitale træningsfællesskab, hvor der bliver sat nye mål og 

udfordringer frem mod næste sæson – og næste Rigtige Mænd Løb i 2018.  

 Nordea-fonden er den afgørende bidragsyder i projektet med en bevilling på 22,7 mio. kr. gældende i det 

foreløbigt 2-årige projekt. Nordea-fonden har et almennyttigt formål, som I kan læse mere om på 

www.nordeafonden.dk 

 DR sender og producerer Rigtige Mænd i samarbejde med MakeitBee Production. MakeitBee Production 

er koncept-folkene bag Rigtige Mænd-programmerne –  og er projektkonsulenter med ansvar for 

udvikling og drift af Rigtige Mænd Community. 

 Dansk Firmaidrætsforbund er projektejer og afvikler Rigtige Mænd Løbet. 

 SDU understøtter projektet med forskningsbaseret viden og anvender projektforløbet samt resultater til 

videre forskning i bl.a. spilmekanismer i sundhedsindsatser. 

Læs mere om projektet på www.firmaidraet.dk/rm  

 

 

 

 

http://www.firmaidraet.dk/rm
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Den 16. november 2016 

 
 
 
 
Bilag 2: 
Samarbejdsaftale 
 
I forbindelse med afvikling af Rigtig Mænd Løbet. 

Formålet med løbet er at bidrage til sunde varige adfærdsændringer.  

 
 
 
 

1. Parterne   

 Dansk Firmaidrætsforbund og kommunen indgår aftale om support til 

afvikling af Rigtig Mænd Løbet den 24. maj 2017. Løbet er en del af en 

landsdækkende begivenhed med Dansk Firmaidrætsforbund som 

hovedarrangør. Rigtige Mænd Løbet indgår i det 2-årige projekt ”Rigtige 

Mænd Community – et fællesskab for rigtige mænd”, der støttes af 

Nordea-fonden.  

 
2. Licens og forudsætninger 

 Løbet, som afvikles af en lokal idrætsforening, skal afvikles som anvist i 

bilag 4 og 5. 

 

3. Ansvar 

 Kommunen er medvært og yder den lokale løbsarrangør (forening) support 

i forbindelse med indhentning af tilladelser, stiller egnede arealer til 

rådighed og fremskaffer kortmaterialer.  

 Kommunens rolle er beskrevet i bilag 3.  

 Dansk Firmaidrætsforbund har det overordnede ansvar for løbet og leverer 

materialer til afvikling af løbet, inspiration til kommunens 

kommunikationsarbejde om Rigtige Mænd Løbet samt konsulentsupport. 

 

4. Aftalens løbetid, opsigelse og bortfald 

 Aftalen træder i kraft ved begge parters underskrift.  

 Aftalen er 2-årig og løber frem til udgangen af 2018. Aftalen indbefatter to 

løb – det første løb afvikles den 24. maj 2017, og det andet løb afvikles i 

foråret 2018. 

 Samarbejdet evalueres i juni 2017, hvor begge parter har mulighed for at 

ændre eller opsige samarbejdsaftalen. 

 

Dato:   Dato: 

 

 

_________________________ ________________________ 

 

   Dan Hansen, projektleder 

_______________ 
Kommune   Dansk Firmaidrætsforbund 

 

Storebæltsvej 11 

5800 Nyborg 

Tlf. 65 31 65 60 
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Bilag 3: Kommunens rolle i forbindelse 

med Rigtige Mænd løbet 
 

 

A) Kommunen skal være behjælpelig med følgende opgaver før og under løbet – såfremt der indgås en 

samarbejdsaftale mellem Dansk Firmaidrætsforbund og kommunen 

Før løbet: 

 Hjælpe den lokale firmaidrætsforening i forberedelsen af løbet – herunder anvise og stille egnede arealer 

til rådighed, indhentning af tilladelser og fremskaffelse eller produktion af kortmaterialer. Hvis den lokale 

firmaidrætsforening ikke kan eller vil indgå i projektet, skal kommunen finde en anden egnet lokal 

idrætsforening. 

 Formidle løbet lokalt til alle interessenter via kommunens egne kommunikationskanaler med hjælp fra 

Dansk Firmaidrætsforbund. 

Under løbet (gratis): 

 Skaffe adgang til toiletter 

 Skaffe adgang til strøm 

 Skaffe adgang til drikkevand. 

 

B) Mulighed for afholdelse af event efter løbet 

Kommunen er med til at sikre, at den arrangerende idrætsforening har mulighed for, efter løbet, at skabe et 

arrangement for de deltagende mænd – og eventuelle supporters – eksempelvis med mad, musik og/eller 

underholdning. 

 

C) Sikkerhed 

Kommunen er sammen med den lokale idrætsforening ansvarlig for, at der ved Rigtige Mænd Løbet den 24. maj 

2017 er førstehjælpspersonale til stede, som kan træde til – såfremt der sker uheld. 

 

D) Kobling til projektet 

Ved indgåelse af samarbejdsaftale kan kommunen benytte titlerne ”partnerkommune med Dansk 

Firmaidrætsforbund” og ”partnerkommune i Rigtige Mænd”, hvor kommunen kan benytte Rigtige Mænd-

projektets logo. 
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Bilag 4: Foreningens rolle i forbindelse med Rigtige Mænd LØbet 

 

 

A) Foreningen skal være behjælpelige med følgende opgaver før, under og efter løbet 

Før løbet: 

 Afvikle møde med Alfahan – og gennemgå løbsvejledning. 
 Sammen med en kontaktperson på kommunen skal foreningen finde afviklingssteder. 
 Finde frivillige til opgaverne, jf. nedenstående personalebehov. 
 Indsamle materialer til og opstille forhindringsbane, jf. bilag 3. 
 Opstille stjernecentrum – gerne centralt, så publikum får lyst til at komme forbi og bidrage 

til den gode stemning. 

Personalebehov (følgende er et minimum): 

 4 hjælpere i stjernecentrum – diverse hjælp og information. 
 1 speaker i stjernecentrum – for god stemning og kort instruks til ”opgavetavlen”. 
 2 ”fotografer” – så alle hold bliver fotograferet. 
 12 hjælpere – 1 opgaveansvarlig og 1 hjælper ved hver af de 6 teamopgaver. Vi anbefaler 2 

hjælpere ved hver af de 6 teamopgaver. 

I alt ca. 20 hjælpere. Der skal ikke bruges vejvisere til løbet. 

 

Under løbet: 

 Afvikle løbet nøjagtigt som beskrevet i løbsvejledningen, jf. bilag 5.  
NB! Dansk Firmaidrætsforbund leverer materialer til teamopgaverne. 

 Tage billeder af løbsdeltagerne. 

 

Efter løbet: 

 Oprydning efter løbet. 
 Materialer til afvikling af løbet beholder idrætsforeningen. 

 

 

  



 

  

B) Kommunikation 

Foreningen skal kommunikere lokalt til alle interessenter – evt. med hjælp fra Dansk 
Firmaidrætsforbund. 

 

C) Markedsføring 

Foreningen har et medansvar for markedsføring og tiltrække deltagere til løbet.  
Foreningen forventes at bruge eget netværk aktivt i denne forbindelse. 

 

D) Økonomi 

Som medvært på Rigtige Mænd Løbet får foreningen 50 % af tilmeldingsgebyret – i alt kr. 250,- pr. 
hold – maksimalt kr. 15.000,-. Til dækning af udgifter til forhindringsbanen modtager foreningen 
kr. 5.000,-. Skaffer foreningen selv alle materialer, beholder foreningen de kr. 5.000,-. 

 

E) Sikkerhed 

Kommunen er sammen med den lokale forening ansvarlig for, at der ved Rigtige Mænd Løbet den 
24. maj 2017 er førstehjælpspersonale til stede, som kan træde til – såfremt der sker uheld. 
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Bilag 5: Løbsvejledning til ansvarlige foreninger ved rigtige mænd 

løbet 
 

Organisering og koncept 

 Løbet er et stjerneløb med 6 forskellige teamopgaver og en forhindringsbane, som afslutter 
løbet. 

 Der oprettes et start-/målområde, som også fungerer som stjernecentrum. 
 Løbsdeltagerne starter samtidig – og første destination/teamopgave er angivet på 

forhånd. 
 Når et hold har gennemført en teamopgave, løbes/cykles der retur til stjernecentrum, hvor 

holdet selv vælger og markerer en ny destination/teamopgave på ”opgavetavlen”. 
 Ud for hver teamopgave er der en angivelse af, hvor mange hold der kan være på opgaven 

samtidig. 
 Løbsdeltagerne skal gennemføre så mange teamopgaver som muligt inden for to timer. 
 Løbet afsluttes med, at holdet gennemfører ”forhindringsbanen”. 

 

Stjernecentrum 

 I stjernecentrum opstilles væskedepot og eventuelt energidepot – med fx energidrik, frugt 
eller lign. 

 Stjernecentrum skal indeholde en bemandet garderobe, hvor løbsdeltagerne kan aflevere 
værdigenstande – dog på eget ansvar. 

 I stjernecentrum opsættes ”opgavetavlen” (leveres i grundpakken), hvor holdene kan se 
alle teamopgaverne, og hvor de kan placere deres egen ”holdbrik” ud for den opgave, de er 
på vej til. 

 Om muligt, skal der skabes lidt stemning i stjernecentrum med musik og lidt speak hver 
gang holdene kommer igennem på vejen til en ny post. Speak skal også dække 
”forhindringsbanen”. 

 

Afvikling af teamopgaver 

 Alle teamopgaver er designet således, at en optimal opgaveløsning forudsætter, at hele 
holdet er aktive. 

 Det er yderst vigtigt, at den ansvarlige ved hver teamopgave selv har prøvet opgaven på 
egen krop, så den ansvarlige har de bedste forudsætninger for at støtte de hold, der har 
behov for hjælp. 

 Ved alle teamopgaver skal der opsættes en vejledning, der ved hjælp af tekst og billeder 
klart og tydeligt anviser, hvilken opgave det pågældende hold skal løse samt hvilke krav 
og restriktioner der eventuelt måtte være i den enkelte opgaveløsning. Målet er, at 



 

  

løbsdeltagerne kan klare sig selv, således at den opgaveansvarlige primært skal varetage 
godkendelse af holdenes opgaveløsning. 

 

Løbsmaterialer 

 Kommunen og idrætsforeningen indgår en aftale om at opbevare/beholde materialerne. 
Materialerne kan bruges til afvikling af løbet på den lokale erhvervsskole, for kvinder i 
kommunen eller for andre, der kan være interesseret. 

 Materialerne forventes ikke at blive brugt i 2018. 
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ALLERØD JAGTFORENING 
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Hjortevænget 21 
3450 Allerød 

Tlf.: 40 92 44 36 
Mail: allerod@allerodjagt.dk 

Http://www.allerodjagt.dk 

  

 
Allerød Kommune 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 

 
 

Allerød d. 29. november 2016 

 
 
 
Forespørgsel om tilladelse til flugtskydning på kommunale arealer. 
 
 
Hermed forespørges, på vegne af Allerød Jagtforening, om tilladelse til at afholde 
flugtskydninger på 2 kommunale arealer beliggende i henholdsvis Allerød og Lynge. 
 
Forespørgslen omhandler udelukkende enkeltstående skydearrangementer på sjældent 
benyttede flugtskydningspladser, og ikke permanente aktiviteter, der elles ville være 
godkendelsespligtige. Kommunen tilspørges derfor udelukkende som ejer af de pågældende 
arealer, og ikke som godkendelsespligtig myndighed. 
 
Aktiviteterne kræver ikke godkendelse efter Skydebanebekendtgørelsen og bekendtgørelsen 
om Listevirksomhed, men reguleres alene efter §42 i Miljøbeskyttelsesloven. Det betyder, at 
der kan afholdes 5 årlige skydninger pr. område, hvis ikke miljømyndigheden påbyder 
grundejeren at lade være – og, såfremt nogle enkelte bestemmelser i Skydebekendtgørelsen 
er opfyldt. Disse bestemmelse er f.eks. at der ikke må anlægges permanente installationer i 
forbindelse med skydepladserne og, at skydningerne skal udføres på bestemte tidspunkter 
og med bestemte sikkerhedsafstande. 
 
Bestemmelserne medfører, at der er tale om meget få aktiviteter af begrænset omfang, 
hvorfor sådanne skydninger meget sjældent medfører klager fra naboer eller lign. – i 
modsætning til permanente og miljøgodkendte skydebaner. 
 
Allerød Jagtforening har i forvejen en tilsvarende skydeplads på Krogenlund, hvor vi har en 
aftale med forpagteren af det omfattede areal. I forbindelse med et jagt- og 
friluftsarrangement i 2016 med Lynge Skole, kunne vi tilbyde nogle af eleverne flugtskydning 
med vores uddannede flugtskydningsinstruktører på Krogenlund. Arrangementet var en stor 
succes, og vi er siden blevet kontaktet af andre skoler i Allerød Kommune, med ønske om 
tilsvarende arrangementer. 
 
Disse ønsker ville vi meget gerne kunne opfylde, dels for at bidrage til det sociale og 
kulturelle liv i Allerød Kommune som en forening i kommunen, men naturligvis også for at 
udbrede kendskabet til natur, vild og jagt samt jagtetiske spilleregler og bæredygtig 
udnyttelse af naturens ressourcer – både til eleverne og deres forældre, men naturligvis også 
til andre interesserede virksomheder eller foreninger i Allerød Kommune. 
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Allerød Jagtforening har samtidig også selv brug for 5 årlige skydninger til træning af vores 
medlemmer og afholdende af de årlige klubmesterskaber. Vi har derfor brug for andre 
områder, end vores ”eget” område på Krogenlund, hvor vi kan afholde lejlighedsvise 
skydninger op til 5 gange årligt. 
 
I september 2016 havde vi møde med Allerød Kommune, hvor vi blev enige om, at Allerød 
Jagtforening skulle identificere og besigtige egnede kommunale arealer, og udarbejde en 
forespørgsel om tilladelse til at kunne afholde skydninger, der ikke er omfattet af 
Skydebanebekendtgørelsen, på disse arealer. 
 
Vi har i denne forbindelse besigtiget en del kommunalt ejede arealer i Allerød Kommune, og 
identificeret 2 steder, der kan opfylde sikkerhedsforholdene og de administrative 
bestemmelse for ”sjældent benyttede skydepladser”. De 2 områder er ved hhv. Blovstrød 
Teglværk og ved udvidelsen af Årtusindeskifteskoven i Lynge. 
 
Ved udpegningen af områderne har Allerød Jagtforening stillet strengere krav, end der 
formelt ligger i Skydebanebekendtgørelsen, da det er i alles interesse, at arrangementerne 
kan afholde uden gene for naboer eller andre berørte. Vi har derfor kasseret områder, hvor 
der er tættere beboelse i nærheden, og hvor forladninger og lerduer kan falde ned på 
tilstødende ejendom, eller på tilstødende arealer som kommunen har forpagtet til landbrug. I 
denne henseende gøres samtidig opmærksom på, at alle benyttede lerduer og haglpatroner 
naturligvis er miljøgodkendte og nedbrydes hurtigere i naturen, end de akkumuleres på de 
pågældende steder. Desuden benyttes udelukkende sorte/jordfarvede lerduer, da orange 
lerduer er meget iøjenfaldende i naturen inden de nedbrydes – også selvom de er 
miljøgodkendte. 
 
De 2 områder er vist på vedlagte bilag med standplads for skytten, sikkerhedsafstand og 
mulige skyderetninger. Desuden er vist største radius for nedfald af lerduer. Ved 
Årtusindeskifteskoven kan skydes lerduer i flere retninger, imens der ved Blovstrød Teglværk 
kun bør skydes bagduer (lerduer, der kastes direkte væk fra skytten) af hensyn til nedfald af 
lerduefragmenter på den kommunalt forpagtede mark nordvest herfor. 
 
Med håb om positiv tilkendegivelse afventer vi kommunens svar, og står naturligvis til 
rådighed, såfremt kommunen ønsker supplerende eller afklarende oplysninger. 
 
 
 
 
Venlig hilsen 
 
 
Arne Riis / Claes Steffensen 
på vegne af Allerød Jagtforening 
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SKYDEPLADS VED ÅRTUSINDESKIFTESKOVEN I LYNGE.
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BILAG B

SKYDEPLADS VED BLOVSTRØD TEGLVÆRK

N

Allerød Sø

B
lo

v
strø

d
 T

eg
lv

æ
rk

sv
ej

Sortemosevej

Signaturforklaring

Skydestandplads

Mulige skyderetninger m
ed 250 m

eters sik
k

erh
ed

safstan
d

dereY  grænse for lerd
u

en
ed

fadl

250 m

250 m



Bilag: 8.2. Anlægsoversigt.

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 89336/16



Bilag C: Anlægsoversigt 

 

Udvalg Nr. tema 
nr. 

Hele kr.  
"-" = indtægt 
"+" = udgift 

2017 2018 2019 2020 

Prioriteret 
beløb ved 

salgs-
indtægter 

      Anlæg og ændring af afledt drift 49.617.000 53.078.000 9.171.000 9.171.000   

SVU 1 6 Etablering af 40 demenspladser ved Skovvang Plejecenter. 
Anskaffelse af serviceareal i 2017 og inventar i 2018 (6.1) 5.051.000 3.535.000 0 0 0 

SVU 2 6 Indtægt fra salg af areal ifm 40 demenspladser ved Skovvang 
Plejecenter (6.1) -7.576.000 0 0 0 0 

SVU 3 6 Aktivitetscenter (ifm. etablering af demenspladser) (6.1) 2.424.000 1.010.000 0 0 0 

TPU 4 2 Trafiksanering, Blovstrød etape 2 1.886.000 0 0 0 0 
TPU 5 2 Supercykelsti - Forlængelse af Farumruten  1.251.000 0 0 0 0 

TPU 6 2 
Supercykelsti - Forlængelse af Farumruten. Ændring af 
linjeføring via Nymøllevej. Anlægsudgiften er 4,0 mio. kr. og 
der modtages tilskud på 2,0 mio. kr.  

2.020.000 0 0 0 0 

TPU 7 2 
Handleplan Trafik og Miljø - Prioritering af cykelstier på 
Hillerødvej de første år. Hillerødvej i 2017 og Kirkeltevej vest i 
2018. , Uggeløse bygede og Møllemosevej 

5.040.000 3.200.000     12.000.000 

KIU 9 2 Etablering af anretterkøkken i Skoven 4 250.000 0 0 0 0 

KIU 10 2 Dryland 0 6.061.000 0 0 0 

KIU 11 2 Tennishal 0 10.101.000 0 0 0 

TPU 12 5 Energioptimering, "bølge 3" - Lånefinansieret 6.171.000 6.171.000 6.171.000 6.171.000 0 

BSU 13 4 Modernisering og videreudvikling af læringsmiljøerne (4.1) 3.000.000 3.000.000 3.000.000 3.000.000 16.000.000 
BSU 14 4 Dagtilbudskapacitet i Blovstrød (4.3A) 20.000.000 20.000.000   0 0 
BSU 16 4 Projektering og etablering af klubtilbud i Blovstrød (4.3C) 0 0 0 0 10.000.000 



Udvalg Nr. tema 
nr. 

Hele kr.  
"-" = indtægt 
"+" = udgift 

2017 2018 2019 2020 

Prioriteret 
beløb ved 

salgs-
indtægter 

BSU 17 4 Afhængig af salgsindtægter - Etablering af nyt dagtilbud 2021 
(4.3D) 0 0 0 0 40.000.000 

TPU 18 7 Saltlade Park og Vej 3.000.000 0 0 0 0 
KIU 19 7 Kunstgræsbaner  2.300.000 0 0 0 0 
TPU 20 4 Lillevang Skole - fysisk tilgængelighed legeplads (4.8) 300.000 0 0 0 0 

SVU 21 6 Udbygning af genoptræning på plejecenter Engholm - 
udvidelse af budgetramme 4.000.000         

SVU 22 6 Blå gang - renovering         1.000.000 

ØU 23 7 Faciliteter i bymidten - prioriteres efter dialog om Liv i 
bymidten. Kan eventuelt være toilet, legeplads, scene mv. 500.000       1.000.000 
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Bilag 1 
 
 

Opfølgning på Budgetforlig 2017-20 Fælles udvikling i balance  
 
Som opfølgning på forligspartiernes budgetforlig 2017 – 20 har Forvaltningen udarbejdet nedenstående samlede oversigt over forligsteksten, servicereduktioner og driftsudvi-
delser. Oversigten er fordelt på 6 temaer:  
 
 
Tema 1: Strategisk balance i budget 2017-20 
 

NR. Emne 2017 2018 2019 2020 Status Fag-
ud-
valg 

1 Fastlæggelse af budgetstrategi 2018-21 
Inkl. proces for nye effektiviseringer/besparelser på driften på 1,3 % årligt 

 

    Sag fremlægges i 
december 2016 

ØU 
 

2 Effektivisering på velfærdsområderne og afbureaukratisering  -2.800.000 -4.100.000 -5.400.000 -6.700.000 Sag fremlægges 
primo 2017 

ØU 

 

Tema 2: Erhvervs- og borgerrettede områder 
 

NR. Emne 2017 2018 2019 2020 Status Fag-
ud-
valg 

3 
 

Anvendelse af Kirkehavegaard og Gladgården 
Analyse af øgede anvendelsesmuligheder af Kirkehavegaard i dialog med brugerne. 
 
Dialog om forskønnelse af Gladgården for 0,2 mio. kr. (finansieret af bygningsvedlige-
holdelsesbudget)  

    

Implementeret 
 
Fsva. Gladgården: 
sag på ØU første 
kvartal 2017 

ØU 
 

4 Øget brugerbetaling - Rottebekæmpelse -25.000 -25.000 -25.000 -25.000 Implementeret ØU 
5 Nedlæggelse af ungdomsfonden -107.713 -107.713 -107.713 -107.713 Implementeret ØU 
6 Udmøntning af strategi for modtagelse og integration af flygtninge 

 Allerød Uddannelse for flygtninge:  udgift 460.000 kr.  
 Medarbejder til understøttelse af beskæftigelsesindsatsen:  udgift 250.000 kr.  
 Særligt uddannet personale på børne- og ungeområdet: udgift: udgift 280.000 kr. 
 Bedre koordinering af frivillige: udgift 250.000 kr. 
 Pulje til IGU optag i kommunale virksomheder: mindreudgift: 880.000 kr. 

360.000 360.000 360.000 360.000 

Implementeret ØU 

7 Allerød Biblioteker 
Ændring af betjent/bemandet åbningstid 

-215.000 -215.000 -215.000 -215.000 
Implementeret KIU 
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8 Allerød Biblioteker 
Forhøjelse af gebyrer for ”for sent afleverede materialer” 

-40.000 -40.000 -40.000 -40.000 
Implementeret KIU 

9 Allerød Biblioteker 
Lavere antal e-bøger/net lydbøger pr. borger 

-30.000 -30.000 -30.000 -30.000 
Implementeret KIU 

10 Folkeoplysning  
Reduktion af puljer mv. (ekskl. klassekampen/Allerødordningen/udsatte unge). Pulje til 
klassekamp skal også benyttes til ungdomsfonden. 

-70.600 -70.600 -70.600 -70.600 
Implementeret KIU 

11 Analyse af busbetjening ml. Hillerød og Lynge 
Gennemføres forud for busbestillingen maj 2017 

    
Sag på TPU 1. 
kvartal 2017 

TPU 

12 Grundtakst for Flextur -75.000 -75.000 -75.000 -75.000 Implementeret TPU 
13 Reduktion af belægningspuljen -1.500.000 -1.500.000 -1.500.000 -1.500.000 Implementeret TPU 
14 Nedlukning af Green Cities -140.000 -140.000 -140.000 -140.000 Implementeret KMU 
15 Gate 21: Reduceret projektarbejde -30.000 -30.000 -30.000 -30.000 Implementeret KMU 
16 Ophør med bevilling af godtgørelse ved deltagelse i aktiveringstilbud -198.000 -198.000 -198.000 -198.000 Implementeret EBU 
17 Ændret praksis for bevilling af aktivitetstillæg -84.500 -84.500 -84.500 -84.500 Implementeret EBU 
18 Danskuddannelse ud over den 5 årige med ret til danskuddannelse -37.500 -75.000 -112.500 -150.000 Implementeret EBU 
19 Borgere med privat sundhedsforsikring -85.500 -85.500 -85.500 -85.500 Implementeret EBU 

 
 
Tema 3: Det specialiserede socialområde – udsatte børn og voksne  
 

NR. Emne 2017 2018 2019 2020 Status Fag-
ud-
valg 

20 

Tværfaglig indsats for udsatte børn og voksne 
Sammenhænge i opgaveløsningen på tværs af fagligheder og enheder 

    

Skal ses i sammen-
hæng med behand-
lingen af analy-
serne på de specia-
liserede områder – 
og vil være omdrej-
ningspunkt i det ef-
terfølgende handle-
plansarbejde,  

BSU 
/SVU 

21 Implementering af igangsatte analyser og indsatser vedr. udsatte børn og 
unge 
Ved budgetvedtagelsen 2016-19 blev en forventet samlet driftsbesparelse på 2,5 
mio. kr. indarbejdet. Forventninger til effekt af analyser øges med 0,5 mio. kr.  

-500.000 -500.000 -500.000 -500.000 

Implementeret BSU 

22 Fremskudt socialrådgiver  
Fra 2019 fortsætter ordningen inden for nuværende bemanding 

475.000 250.000 0 0 
Implementeret BSU 

23 Projektansættelse af anbringelseskonsulent  -450.000 -1.500.000 -1.500.000 -1.500.000 Implementeret BSU 
24 Besparelse af pædagogisk støtte på hjemmedage -155.000 -155.000 -155.000 -155.000 Implementeret SVU 
25 Gennemgang af alle § 104 bevillinger 

Aktivitets-og samværstilbud 
-100.000 -100.000 -100.000 -100.000 

Implementeret SVU 

26 Hjemtagelse af beskyttet beskæftigelse -160.000 -160.000 -160.000 -160.000 Implementeret SVU 
27 Hjemtagelse af enkeltmandstilbud -969.550 -969.550 -969.550 -969.550 Implementeret SVU 
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28 Tilbud om Ungdomsuddannelse for unge med særligt behov (STU) i egne 
tilbud.  
Besparelsen forudsætter en investering på 118.300 kr. som er tillagt besparelsen 
i 2017.  

-38.400 -156.700 -156.700 -156.700 

Implementeret SVU 

29 Gennemgang af § 85 bevillinger (støtte i eget hjem) -117.000 -117.000 -117.000 -117.000 Implementeret SVU 
 
 
Tema 4: Bæredygtigt børne- og skoleområde 
 

NR. Emne 2017 2018 2019 2020 Status Fag-
ud-
valg 

        
30 En sammenhængende plan for udviklingen af børneområdet i Blovstrød 

    
Der henvises til in-
vesteringsoversig-
ten 

BSU 

31 Pulje med særtilskud til dagtilbudsnormering videreføres 1.045.732 1.045.732 1.045.732 1.045.732 Implementeret BSU 
32 Børn og unge: vi skal blive dygtigere     Implementeret  
33 Et samlet Allerød Ungdomscenter -261.113 -626.671 -626.671 -626.671 

Kommer sag på 
BSU 

BSU 

34 Reduktion af Den centrale ”Skolebibliotek-konto” med 5% -95.000 -95.000 -95.000 -95.000 Implementeret BSU 
35 To børn i eksterne specialtilbud rykkes til specialinstitutionen Rudegårds alle -200.000 -200.000 -200.000 -200.000 Implementeret BSU 
36 Udlicitering af 10.klasse center  -200.000 -200.000 -200.000 -200.000 

Kommer sag på 
BSU 

BSU 

37 Samlæsning af timer i udskolingen 5% -475.000 -475.000 -475.000 -475.000 Implementeret BSU 
38 Principper for pædagogernes varetagelse af understøttende undervisning -575.000 -575.000 -575.000 -575.000 Implementeret BSU 
 Klub Allerød og Hobitten - børneafhængige udgifter reduceres med 10% -150.000 -150.000 -150.000 -150.000 Implementeret BSU 
39 Begrænsning i kursusudbuddet på AU, omlægning af sæsonhold til kortere kur-

ser -50.000 -50.000 -50.000 -50.000 
Implementeret BSU 

40 Fællespasning i uge 7 og uge 42 i SFO -70.000 -140.000 -140.000 -140.000 Implementeret BSU 

41 Fælles administration på Blovstrød Skole, Lynge Skole, Maglebjergskolen og 
Kongevejsskolen  -400.000 -400.000 -400.000 -400.000 

Kommer sag på 
BSU 

BSU 

42 Strategi for digital dannelse og udvikling af digitale kompetencer på børne- og 
skoleområdet, herunder 0,2 mio. kr. i hhv. 2017 og 2018 til kompetenceudvikling. 700.000 700.000 500.000 500.000 

Implementeret BSU 
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Tema 5: Bygninger, administration og indkøb 
 

 Emne 2017 2018 2019 2020 Status Fag-
ud-
valg 

43 Ejendomsstrategi og bygningskomprimering, herunder 
 Ansættelse af fuldtidsmedarbejder til driftsoptimering af komm. bygninger, 

herunder skalsikring og adgangskontrolsystemer - finansieres i 2 år af byg-
ningsvedligeholdelsesbudget, hvorefter stillingen er selvfinansierende og medfø-
rer gevinst på 0,1 mio. kr. årligt. 

 Ejendomsstrategi revideres en gang årligt 

-2.500.000 -1.500.000 0 0 Implementeret 
 
 
 
Ejendomsstrategi 1. 
kvartal 2017 

ØU 

44 Klare mål for udbud og indkøb i Allerød Kommune     ØU: 1.kvartal 2017. ØU 
45 Bedre kommunikation med ny hjemmeside     

Delegeret til Forvalt-
ningen 

ØU 

46 Reduktion af åbningsdag på rådhus -162.000 -162.000 -162.000 -162.000 Implementeret ØU 
47 Administrativ justering på specialområdet -212.142 -212.142 -212.142 -212.142 Implementeret ØU 
48 Rengøring - etablering af få centrale "affaldsøer" på rådhuset. Forudsætter inve-

stering på 10.000 kr. der er medtaget i 2017 
-40.000 -50.000 -50.000 -50.000 

Implementeret ØU 

49 Rengøring - etablering af få centrale "affaldsøer" på skoler og dagsinstitutio-
ner. Forudsætter investering på 40.000 kr. som er medtaget i 2017 

-120.000 -160.000 -160.000 -160.000 
Implementeret ØU 

 
Tema 6: Sundhed, ældre og demens 
 

 Emne 2017 2018 2019 2020 Status Fag-
ud-
valg 

50 

Ældrepolitikken som paraply for udviklingen af et godt aktivt ældreliv     

Vil løbende blive be-
handlet i SVU i takt 
med at indsatserne 
gennemføres. 

SVU 

51 Mindre fremmøde i tilfælde af personalets fravær pga. sygdom -67.000 -67.000 -67.000 -67.000 Implementeret SVU 
52 Besparelser på Plejecenter Engholm, 2017  -622.500 -622.500 -622.500 -622.500 Implementeret SVU 
53 Besparelser på Plejecenter Skovvang, 2017  -691.700 -691.700 -691.700 -691.700 Implementeret SVU 
54 Besparelser på Plejecenter Lyngehus, 2017  -365.200 -365.200 -365.200 -365.200 Implementeret SVU 
55 Besparelser på Plejecenter Mimosen, 2017  -276.500 -276.500 -276.500 -276.500 Implementeret SVU 
56 Skovvang plejecenter -350.000 -350.000 -350.000 -350.000 Implementeret SVU 
57 Hjemmeplejen - Sygeplejeklinik. Forudsætter investering på 50.000 kr. i 2017 

som er tillagt besparelsen -150.000 -200.000 -200.000 -200.000 
Implementeret SVU 

58 Pulje til øget livskvalitet for de svageste hjemmehjælpsmodtagere – Klippe-
kortsmodellen 300.000 300.000 300.000 300.000 

Implementeret SVU 

59 Revision af sygeplejerskeuddannelsen løses inden for rammen  -860.000 -560.000 -560.000 -560.000 Implementeret SVU 
60 Harmonisering af betalingsbetingelser for serviceydelser på plejecentre  93.000 93.000 93.000 93.000 Implementeret SVU 
61 Spisevenner 50.000 50.000 50.000 50.000 Implementeret SVU 
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Bilag: 9.1. Bilag 1 - Børn- og Skoleudvalget

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 1117/17



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

Bilag 1 – Børn- og Skoleudvalget 
 
 
1. Modernisering og videreudvikling af læringsmiljøerne 
 
Der er på investeringsoversigten for 2017-20 afsat 3.000.000 kr. årligt til 
modernisering og videreudvikling af læringsmiljøerne på skole- og 
dagtilbudsområderne.  
 
På byrådets møde den 28. januar 2016 godkendte byrådet indstillingen fra Børn- 
og Skoleudvalget om at der efter færdiggørelse af den byggetekniske 
gennemgang af skolerne iværksættes en gennemgang af skolernes læringsmiljø. 
 
Idéfasen til videreudvikling af læringsmiljøer kan dog igangsættes allerede nu, og 
der anmodes derfor om en anlægsbevilling på 300.000 kr. til denne.   
 
 
  

NOTAT 
Allerød Kommune 
Teknik og Drift 
Administration 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
http://www.alleroed.dk 

Dato: 03. januar 2017 
 
 
Sagsnr. 16/15799 
 
Sagsbehandler: hadk 
 



Bilag: 9.2. Bilag 2 - Teknik- og Planudvalget

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 1118/17



 

 

 
 

 
 

Allerød Kommune 
 
Teknik og Drift 
 

NOTAT 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bilag 2 – Teknik- og Miljøudvalget 
 
 
2. Handleplan Trafik og Miljø 
Der er afsat 5.040.000 kr. på investeringsoversigten for 2017 til Handleplan for 
Trafik og Miljø. 
 
Beløbet anvendes til færdiggørelse af renoveringen af Hillerødvej. 
 
Arbejdet pågår i henhold til tidsplanen og forventes afsluttet sommeren 2017.  
 
 
3. Saltlade Park & Vej 
Der er afsat 3.000.000 kr. på investeringsoversigten for 2017 til etablering af en 
lade på ca. 500 m2, der vil kunne rumme mellem 1.000 – 1.400 tons salt, 
afhængigt af ladens dimensioner. 
 
Saltladen opføres på Materielgården hos Park & Vej til erstatning af de nuværende 
to ”presenninglader”, der ikke længere kan repareres forsvarligt.  
 
Med den nye lade vil man kunne læsse saltet inde i laden og dermed undgå, at der 
spildes salt uden for laden, som kontinuerligt skal fjernes for at undgå en større 
udvaskning af salt til undergrunden. Den større lade vil lette arbejdsgangene for 
driften og de private snerydningsentreprenører. Laden foreslås placeret på det 
nuværende oplagsareal, og oplagsarealet udvides derfor tilsvarende på den 
uudnyttede del af Park & Vejs grund. 
 
De estimerede byggeomkostninger forudsætter, at der er normale 
funderingsforhold på grunden.  
 
Det forventes at der kan ske udbud og kontraktindgåelse i april. Byggeperioden 
vurderes til 3-4 måneder.  
 
 
4. Legeplads Lillevang Skole afdeling Skovvang 
Der er afsat 300.000 kr. på investeringsoversigten for 2017 til at forbedre 
legeforholdene for den gruppe af børn på Skovvang, der er gangbesværede eller 
på anden måde har behov for legeelementer med en høj grad af tilgængelighed. 
 
Beløbet disponeres i samarbejde med skolen. Udførelsestidspunktet aftales med 
skolen, men forventes at være i sommeren 2017. 
 

Dato: 3. januar 2017 
 
 
Sagsnr. 16/15799 
 
Sagsbehandler: hadk 
 
 

Allerød Rådhus 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
Tlf: 48 100 100 
kommunen@alleroed.dk 
www.alleroed.dk 



Bilag: 9.3. Bilag 3 - Kultur- og Idrætsudvalget

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 1171/17



 

 

 
 

 
 

Allerød Kommune 
 
Teknik og Drift 
 

NOTAT 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bilag 3 – Kultur- og Idrætsudvalget 
 
 
5. Anretterkøkken Skoven 4 
Der er afsat 250.000 kr. på investeringsoversigten for 2017 til etablering af 
anretterkøkken i det eksisterende depotrum i stueetagen på Skoven 4.  
  
Rummet indrettes med et anretterkøkken, med opvaskemaskine, kaffemaskine, 
plads til service mv. til servicering af brugerne af den store sal mv. Udførsel og 
praktisk indretning koordineres med bibliotek og brugerråd. 
  
Anretterkøkkenet kan ikke anvendes til opvarmning eller produktion af mad.  
  
 
6. Kunstgræsbaner 
Der er afsat 2.300.000 kr. til udskiftning af kunstgræstæppe på kunstgræsbanen 
ved Allerød Idrætspark. Banen er fra 2009 og er stærkt nedslidt. Projektet omfatter 
alene en udskiftning af belægningen og ikke udvidelser eller fordyrende ændringer.  
 
Arbejdet forventes udført i juni-august 2017. Brugerrådet for Allerød Idrætspark 
inddrages i projektet og i fastlæggelse af udførelsestidspunkt. 
 
 

Dato: 3. januar 2017 
 
 
Sagsnr. 16/15799 
 
Sagsbehandler: hadk 
 
 

Allerød Rådhus 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
Tlf: 48 100 100 
kommunen@alleroed.dk 
www.alleroed.dk 



Bilag: 9.4. Bilag 4 - Investeringsoversigt 2017-20.

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 09. januar 2017 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 1180/17



Bilag 4 

Investeringsoversigt 2017-20 

Beløb i 1.000 kr.  
+ = merudgifter  
 - = mindreudgifter 

2017 2018 2019 2020 

Prioriteret 
beløb ved 

salgs-
indtægter 

Børn- og Skoleudvalget 23.000 23.000 3.000 3.000   

Modernisering og videreudvikling af 
læringsmiljøerne 

3.000 3.000 3.000 3.000 16.000 

Dagtilbudskapacitet i Blovstrød 20.000 20.000       

Projektering og etablering af klubtilbud i 
Blovstrød 

        10.000 

Afhængig af salgsindtægter - etablering af nyt 
dagtilbud 2021 

        40.000 

            

Sundheds- og Velfærdsudvalget 3.899 4.545 0 0   

Etablering af 40 demenspladser ved Skovvang 
Plejecenter. Anskaffelse af serviceareal i 2017 
og inventar i 2018 

5.051 3.535       

Indtægt fra salg af areal ifm 40 demenspladser 
ved Skovvang Plejecenter 

-7.576         

Aktivitetscenter (ifm. etablering af 
demenspladser) 

2.424 1.010       

Udbygning af genoptræning på Plejecenter 
Engholm - udvidelse af budgetramme 

4.000         

Blå gang - renovering         1.000 

            

Teknik- og Planudvalget 13.497 3.200 0 0   

Trafiksanering, Blovstrød etape 2 1.886         

Supercykelsti - Forlængelse af Farumruten  1.251         

Supercykelsti - Forlængelse af Farumruten. 
Ændring af linjeføring via Nymøllevej. 
Anlægsudgiften er 4,0 mio. kr. og der 
modtages tilskud på 2,0 mio. kr.  

2.020         



Investeringsoversigt 2017-20 

Beløb i 1.000 kr.  
+ = merudgifter  
 - = mindreudgifter 

2017 2018 2019 2020 

Prioriteret 
beløb ved 

salgs-
indtægter 

Handleplan Trafik og Miljø - Prioritering af 
cykelstier på Hillerødvej de første år. 
Hillerødvej i 2017 og Kirkeltevej vest i 2018, 
Uggeløse bygede og Møllemosevej 

5.040 3.200     12.000 

Saltlade Park og Vej 3.000         

Lillevang Skole - fysisk tilgængelighed legeplads 300         

            

Kultur- og Idrætsudvalget 2.550 16.162 0 0   

Etablering af anretterkøkken i Skoven 4 250         

Dryland   6.061       

Tennishal   10.101       

Kunstgræsbaner  2.300         

            

Økonomiudvalget 6.671 6.171 6.171 6.171   

Energioptimering, "bølge 3" - Lånefinansieret 6.171 6.171 6.171 6.171   

Faciliteter i bymidten - prioriteres efter dialog 
om Liv i bymidten. Kan eventuelt være toilet, 
legeplads, scene mv. 

500       1.000 

            

Skattefinansieret anlæg i alt 49.617 53.078 9.171 9.171   

 

I investeringsoversigten fremgår kolonnen ”Prioriteret beløb ved salgsindtægter”.  

Jævnfør budgetforliget er aftalen om salgsindtægter: 

a) Indtægter anvendes først, når der er indgået bindende salgsaftale.  
b) Efter indgåelse af salgsaftale drøftes prioriteringen i forligskredsen og der fremlægges en sag for 

Økonomiudvalget og Byrådet herom efterfølgende.  
c) Salgsindtægter tilgår kassebeholdningen, så længe kassebeholdningen er under byrådets 

målsætning om 70 mio. kr. i gennemsnit i budgetperioden. 
d) Økonomiudvalget foranlediger en konkretisering og igangsættelse af salgsinitiativer.  
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